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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi az oka annak, hogy a kormány több alkalommal a 
szavak szintjén kiállt a rendkívül rossz helyzetben lévő víziközmű-ágazat támogatása mellett, 
azonban érdemi cselekvésre az elmúlt 12 évben nem került sor?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 A július 13-án tartott Kormányinfón Németh Szilárd, kormánybiztos a sajtó kérdésére
 szűkszavúan azt válaszolta, hogy az aznap tartott kormányegyeztetésen a víziközművek
 helyzetéről is szó esett és az ágazattal kapcsolatos problémák megoldása is körvonalazódott.
 A víziközmű-ágazat elképesztően rossz állapotára már számtalan alkalommal hívtam fel a
 figyelmet az Országgyűlésben. A víziközmű-szektor mostanra gyakorlatilag az összeomlás
 szélére került, annak ellenére, hogy az ágazattal kapcsolatos problémák a szakemberek
 jelzései révén már régóta ismertek.
 Az elmúlt 10 évben a meghibásodások száma a duplájára nőtt, 20 százalék alá csökkent a
 megfelelő minősítéssel rendelkező vízrendszerek aránya. A hálózati veszteség pedig 30
 százalékhoz közelít.
 A szakmai szervezetek jelzései alapján tudjuk, hogy a meglévő, tervezhető forrásokon felül
 1500 és 3000 milliárd forintnyi összeg hiányzik jelenleg a víziközmű-ágazatból. Enélkül
 lehetetlen a megfelelő karbantartási és pótlási munkák elvégezése és a legfontosabb
 közszolgáltatás, az egészséges ivóvízellátás megoldása.
 Korábban a kérdésemre Orbán Viktor is elismerte, hogy ezermilliárdos nagyságrendű a
 víziközmű-ágazat forráshiánya. Azonban az elmúlt 12 évben a kormány semmilyen érdemi
 lépést nem tett a szektor helyzetének javítása érdekében. Ez a mostani nyári időszakban
 különösen súlyos problémát okoz, mivel számos település esetében lépett fel vízhiány, emiatt



 
 a lakosok nem jutnak egészséges ivóvízhez.
 Az alábbi kérdésekkel fordulok miniszter úrhoz:
 - Milyen megoldási javaslatok születtek a vízügyi-ágazat problémainak kezelésére a
 legutóbbi kormányegyeztetésen?
 - Hogyan kívánják biztosítani az ágazat megfelelő működéséhez szükséges forrásokat?
 - Miért nem kezdték meg korábban a szektort sújtó jelentős problémák kezelését?

Várom megtisztelő válaszát!

 

Dr. Keresztes László Lóránt
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